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Bolos, despre posturile din sanatate: Problema aceasta, probabil, se va rezolva în

cursul acestei saptamâni

Problema posturilor din sistemul de sanatate se va rezolva, probabil, în cursul acestei saptamâni, în sedinta

de Guvern, a anuntat luni ministrul Finantelor, Marcel Bolos, într-o conferinta de presa.

 

"Înca de anul trecut am facut aceste demersuri pentru sistemul de sanatate, aprobând, din câte îmi aduc aminte,

4.000 de posturi pentru Ministerul Sanatatii si 1.000 de posturi pentru autoritatile publice locale. Acum, la nivelul

Ministerului Finantelor, memorandumul de la Ministerul Dezvoltarii Regionale, care raspunde de reteaua de

unitati sanitare, este elaborat. Sunt 5.000 de posturi care sunt solicitate pentru a fi scoase la concurs. Asteptam si

memorandumul de la Ministerul Sanatatii si domnul prim-ministru va decide în sedinta de Guvern demersurile

care trebuie facute mai departe si sigur problema aceasta, probabil, se va rezolva în cursul acestei saptamâni", a

precizat Bolos.

 

Acesta a transmis ca, de la intrarea în vigoare a Ordonantei 115, este valabil fara memorandum pentru tot sectorul

public principiul un post eliberat un post scos la concurs, iar pentru acele situatii în care este nevoie de posturi

suplimentare cu justificarea corespunzatoare si în acest an se va merge pe acelasi mecanism.

 

"Vom încerca sa solutionam toate solicitarile care vor veni de la ministere. Este un an, cum am spus, greu, cu o

tinta de deficit bugetar pe care ne-am asumat-o si cu angajamente pe care le avem fata de Comisia Europeana prin

programul de convergenta. Sigur, marele lucru care este benefic pentru investitii, mai ales cele din fonduri

europene, este ca cel putin la nivelul angajamentelor informale pe care le-am avut cu Comisia Europeana am reusit

sa pastram tinta de deficit bugetar în parametrii asumati", a adaugat seful de la Finante.

 

Întrebat câte posturi au fost solicitate din partea tuturor ministerelor, Marcel Bolos a precizat ca au venit 33.000 de

solicitari, însa prioritate va avea sistemul de sanatate.

 

"Celelalte fac obiectul analizelor noastre, pentru ca, dupa cum ati vazut, ca sa ajungi cu ritmul de cheltuiala si sa-l

putem gestiona în mod corespunzator pentru oameni si pentru ca fondurile sa fie cheltuite cu folos pentru serviciile

publice va trebui sa facem analiza separata pentru celelalte ministere în parte. (...) La Ministerul Dezvoltarii

Regionale, care a adunat de la toate primariile din tara, va trebui sa vedem ce tipuri de posturi se cer ca sa fie

scoase la concurs. (...) Sunt 5.000, din câte stiu, în memorandumul de la Ministerul Dezvoltarii Regionale (...) În

cursul acestei saptamâni, în sedinta de Guvern, va fi analizat memorandumul care vine cu aceste solicitari. Deci,

noi avem cele doua solicitari de la Ministerul Dezvoltarii Regionale: unul pentru reteaua de unitati sanitare aflate

în coordonarea autoritatilor publice locale si un al doilea memorandum care este din partea Ministerului Sanatatii

pentru reteaua de unitati sanitare. În sedinta de Guvern din aceasta saptamâna se va lua în discutie si aici dl.

prim-ministru decide", a explicat ministrul Finantelor.

 

Potrivit acestuia, bugetul pentru cheltuielile de personal pe anul 2024 depaseste 120 de miliarde de lei, iar fiecare

dintre ministerele de linie are obligatia de a se încadra în cheltuielile de personal pe care si le-a bugetat.

 

"Legea responsabilitatii fiscal-bugetare asa spune, cu subiect si predicat: ca respectarea încadrarii în cheltuiala de

personal este în raspunderea ordonatorului de credite", a mai transmis Bolos.

 

Presedintele Uniunii Sindicale SANITAS Bucuresti, Viorel Husanu, a declarat recent pentru AGERPRES ca cele

19 spitale din subordinea Administratiei Spitalelor si Serviciilor Medicale Bucuresti au nevoie urgenta de

deblocarea posturilor "pentru ca nu mai are cine lucra în aceste spitale", în timp ce la nivel national ar fi nevoie de

30.000 de posturi.
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"Guvernul a promis ca va debloca 14.000 de posturi în 2023, nu s-a întâmplat acest lucru, au fost deblocate doar

4.000 de posturi. (...) Noi suntem în perioada de strângere de semnaturi pentru greva generala, în Bucuresti. În luna

februarie vom face miscari de protest, pâna la aceasta greva generala", a precizat presedintele Uniunii Sindicale

SANITAS Bucuresti. 
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